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Besluit 
1. De terrassen op aanvraag te verlengen zolang de coronamaatregelen duren doch 
uiterlijk tot en met 30 september 2022 
2. De raadsmededeling vast te stellen en aan te bieden aan de raad 
 
 
De nota en het besluit openbaar te maken. 
 

Inleiding 
In 2020 en 2021 heeft de horeca toestemming gekregen de terrassen tijdelijk uit 
te breiden vanwege de coronamaatregelen. Als gevolg van de anderhalve 
meter-maatregel konden veel minder bezoekers tegelijkertijd gebruik maken van de 
horecagelegenheid dan in de reguliere situatie. De horecaondernemers hebben 
daarom, via Koninklijk Horeca Deventer (KHN), afdeling Deventer  gevraagd om de 
ruimte voor de terrassen te vergroten, zodat ze toch zoveel mogelijk gasten 
kunnen ontvangen. Hieraan is gehoor aan gegeven door de terrassen, daar waar het 
kon, te verruimen. Dit is voorgaande jaren goed verlopen en in samenwerking met 
de ambulante handel heeft men een manier gezocht en gevonden waarbij zowel 
de terrassen vergroot konden worden en de markt op de Brink kon blijven staan. 
Financieel is  de afspraak gemaakt dat de tarieven per m2 verlaagd zouden worden 
en dat in de maanden waarin de horeca gesloten was geen precario werd geheven. 
  
Nu corona nog steeds voortduurt en het er naar uitziet dat ook in (een gedeelte 
van) 2022 de anderhalve meter-samenleving van kracht blijft, is het verzoek 
gekomen vanuit KHN, afdeling Deventer om de uitbreiding van de terrassen ook 
in 2022 toe te staan, op dezelfde wijze als in 2020 en 2021 en met vergelijkbare 
financiële afspraken. 
 
 
 



 
Beoogd maatschappelijk resultaat 
Een situatie waarbij de horeca voldoende gasten kan ontvangen om het hoofd 
boven water te houden en de coronaregels goed kan toepassen op het terras. Om de 
horeca tegemoet te komen is het voorstel om het tarief van de terrasprecario dat 
moet worden betaald te verlagen zoals dat ook in 2020 en 2021 is gedaan. 
Hiervoor moeten verruimde terrasvergunningen worden verlengd en moet de 
verordening Precariobelasting 2022 aangepast worden. 
 
 
 

Kader 
* APV Deventer; 
* Marktverordening Deventer 2014; 
* Terrassenbeleid; 
* B en W besluiten 6 oktober 2020 (2020-001654) en 10 februari 2021 
(2021-000299): resp. Voortzetting COVID-19 maatregelen binnenstad 
en Verruiming terrassen 2021 en 1e wijziging Precarioverordening 2021; 
* Precarioverordening 2022. 
 
 
 

Betrokken partijen en participatie 
Op 3 december jl. heeft wethouder Walder gesproken met de verschillende 
belanghebbenden in de binnenstad. In dit gesprek bleek dat er in de volle 
breedte begrip is voor extra ruimte voor terrassen vanwege de coronamaatregelen. 
Bij het gesprek waren vertegenwoordigers aanwezig van bewoners aan de Brink, van 
de Stichting Bewoners Binnenstad Deventer (SBBD), van de warenmarkt, van de 
horeca (KHN) en er waren enkele horecaondernemers en andere ondernemers aan de 
Brink aanwezig. 
 
 
 

Argumenten voor en tegen 
Argumenten voor: 
* De horeca kan met de verruiming van de terrassen meer mensen op het terras 
kwijt waardoor een deel van het omzetverlies door coronamaatregelen kan 
worden gecompenseerd. Bovendien is er op de terrassen meer ruimte en dus meer 
afstand voor de terrasbezoekers. 
* De verruiming eindigt op 30 september 2022 of zoveel eerder dat er geen 
beperkende maatregelen meer zijn (te verwachten) die de horeca treffen. Het 
moet dus gaan om maatregelen die de horeca treffen in hun bedrijfsvoering en 
die zij met verruimde terrassen (gedeeltelijk) kunnen compenseren. 
* Voorgaande jaren is gebleken dat deze opzet door de bezoekers van de stad en 
de horeca werd gewaardeerd. 
* Er is draagvlak bij de verschillende belanghebbenden zoals bewoners, 
andere ondernemers en de warenmarkt. Uit een enquête gehouden door drie 
bewonersverengingen in de binnenstad onder bewoners in de binnenstad is 
gebleken dat ongeveer 2/3e vóór verlenging van tijdelijke verruiming van de 
terrassen is. 
 
  
Argumenten tegen: 
* Er is wellicht meer overlast bij omwonenden door grotere terrassen. Via 
consultatie van de verschillende bewonerscommissies is gebleken dat zij in 
ieder geval akkoord zijn met verruiming van de terrassen zo lang de strengere 
maatregelen rondom corona gelden. Als die eerder worden opgeheven dan 
30-09-2022, verwachten zij wel dat de terrassen worden teruggezet naar de 
situatie van vóór corona. Ook is er kritiek op de ruimtelijke effecten van de 
vergrote terrassen: het tast het karakter aan van de Brink en het leidt tot 
verrommeling. 



 
* De horeca geeft verschillende signalen af ten aanzien van de motivering van 
het verruimingsverzoek. De horeca vraagt in de brief om extra ruimte op de 
terrassen zodat ze toch zoveel mogelijk gasten kunnen ontvangen en de omzet 
op peil kunnen houden.  Uit de mondelinge toelichting bleek dat het niet 
zozeer gaat om extra stoelen en tafels, maar om meer ruimte voor hetzelfde 
aantal meubilair zodat gasten het gevoel van ruimte en veiligheid ervaren. 
Een terrasvergunning wordt verleend op basis van vierkante meters en niet op 
hoeveelheid meubilair. In principe wordt niet toegezien op de hoeveelheid 
stoelen en tafels, tenzij er sprake is van een exces ten aanzien van de 
beeldkwaliteit. 
* De gemeente krijgt minder geld binnen aan precario als de tarieven worden 
verlaagd (zie financiële consequenties; daarvoor is nog afzonderlijk college- 
en raadsbesluit voor nodig). 
 
  
 
 
 

Financiële consequenties en dekking 
Vanuit de horeca is tevens het verzoek gekomen om de verruiming van de terrassen 
financieel op dezelfde wijze te berekenen als hoe dat in 2020 en 2021 is 
gedaan. Consequentie van het verzoek is dat het tarief per m2 daalt. Dit zal dan 
leiden tot minder inkomsten. De extra m2's in verband met de coronamaatregelen 
kunnen worden opgelegd met een gefaseerd aangepast laag tarief. Voor de 
aanpassing van de verordening is een raadsbesluit nodig. Het voorstel daartoe 
wordt in het eerste kwartaal van 2022 voorgelegd aan college en raad. 
  
Het verzoek betekent dat de Precarioverordening moet worden aangepast met de 
volgende maatregelen: 
* Voor een verruiming van het aantal m2 terras tot maximaal 30% wordt het 
tarief 10% van het verlaagde basistarief. 
* Voor een verruiming van het aantal m2 terras met meer dan 30% wordt het 
tarief 25% van het verlaagde basistarief. 
 
Acties die hiervoor moeten worden uitgevoerd zijn: 
* Vaststellen van de Precarioverordening tot 1e wijziging van Verordening op de 
heffing en invordering van Precariobelasting 2022. 
* Wijzigen van hoofdstuk 3 van de tarieventabel. 
 
In 2020 en 2021 heeft het Rijk gemeenten gecompenseerd voor gederfde inkomsten 
(zoals minder precario opbrengsten). Het is nog niet duidelijk of dat ook voor 
2022 gaat gelden. 
 
 
 

Openbaarmaking en communicatie 
Het besluit over de tijdelijke verruiming wordt met een brief aan KHN 
medegedeeld. De raad wordt met een raadsmededeling geïnformeerd en er is een 
persbericht opgesteld ten behoeve van de overige communicatie. 
 
 

 

Aanpak en uitvoering 
In de brief wordt ook opgenomen welke procedure horecaondernemers moeten volgen 
om in aanmerking te komen voor verlenging van de verruiming. Ook voor 2020 en 
2021 zijn steeds afzonderlijke vergunningen afgegeven aan horecaondernemers, 
nadat daarom verzocht is met een aanvraag. Ondernemers kunnen een email sturen 
en dan wordt de vergunning op basis van die email en de voorgaande vergunningen 
ambtshalve verlengd (mist wordt voldaan aan de reguliere voorwaarden).  
  



 
In de brief aan KHN wordt ook verslag gedaan van het gesprek van 3 december jl. 
Deze brief wordt ook verzonden aan de andere deelnemers van dat gesprek. Zie de 
bijlagen voor de conceptbrief. 
  
De tijdelijke verlenging duurt uiterlijk tot en met 30-09-2022 of zoveel 
eerder als dat er geen beperkende maatregelen meer zijn voor de horeca of dat 
die niet meer te verwachten zijn.  
  
In de brief wordt ook ingegaan op het verzoek van KHN voor permanente 
uitbreiding van de terrassen. Dat onderwerp is ook besproken in het overleg van 
3 december. De conclusie daarvan was - in het kort - dat alle belanghebbenden 
samen in gesprek gaan over eventuele aanpassing van het terrassenbeleid en dat 
de KHN met een bespreekvoorstel komt. 
  
Ten slotte wordt in de brief aandacht gevraagd voor naleving van de regels en de 
voorschriften van de verleende vergunningen. In sommige gevallen is het terras 
groter dan toegestaan  of zijn er voorwerpen en objecten geplaatst die niet zijn 
toegestaan. 
 
 



 

 

RAADSMEDEDELING 

Onderwerp Tijdelijke verruiming terrassen 2022 

Mededelingnummer 2021-412 Portefeuillehouder Wethouder Walder, 

Team DEV-BLD Datum B en W besluit 21-12-2021 

  
  
  
Inleiding: waarom deze mededeling 
In 2020 en 2021 heeft de horeca toestemming gekregen de terrassen tijdelijk uit 
te breiden vanwege de coronamaatregelen. Als gevolg van de anderhalve 
meter-maatregel konden veel minder bezoekers tegelijkertijd gebruik maken van de 
horecagelegenheid dan in de reguliere situatie. De horecaondernemers hebben 
daarom, via Koninklijk Horeca Deventer (KHN), afdeling Deventer gevraagd om de 
ruimte voor de terrassen te vergroten, zodat ze toch zoveel mogelijk gasten 
kunnen ontvangen. Hieraan is gehoor aan gegeven door de terrassen, daar waar het 
kon, te verruimen. Dit is voorgaande jaren goed verlopen en in samenwerking met 
de ambulante handel heeft men een manier gezocht en gevonden waarbij zowel 
de terrassen vergroot konden worden en de markt op de Brink kon blijven staan. 
Financieel is  de afspraak gemaakt dat de tarieven per vierkante meter verlaagd 
zouden worden en dat in de maanden waarin de horeca gesloten was geen precario 
werd geheven. 
  
Nu corona nog steeds voortduurt en het er naar uitziet dat ook in (een gedeelte 
van) 2022 de anderhalve meter-samenleving van kracht blijft, is het verzoek 
gekomen vanuit KHN, afdeling Deventer om de uitbreiding van de terrassen ook 
in 2022 toe te staan, op dezelfde wijze als in 2020 en 2021 en met vergelijkbare 
financiële afspraken. 
 
 
 
Kader 
* APV Deventer; 
* Marktverordening Deventer 2014; 
* Terrassenbeleid; 
* B en W besluiten 6 oktober 2020 (2020-001654) en 10 februari 2021 
(2021-000299): resp. Voortzetting COVID-19 maatregelen binnenstad 
en Verruiming terrassen 2021 en 1e wijziging Precarioverordening 2021; 
* Precarioverordening 2022. 
 
 
 
Kern van de boodschap 
Het college heeft besloten de tijdelijke verruiming van de terrassen te 
verlengen zolang de coronamaatregelen voortduren doch uiterlijk tot en met 30 
september 2020. Om de horeca tegemoet te komen in de zware tijden, mede ook door 
de nieuwe lockdown, valt de belangenafweging ten aanzien van het gebruik van de 
openbare ruimte ten gunste van de tijdelijke verruiming uit. 
 
  
 
Nadere toelichting 
De horeca heeft ook verzocht om permanente uitbreiding van de terrassen. In 2022 
wordt dit verzoek nader onderzocht samen met de verschillende belanghebbenden, 
zoals ondernemers, bewoners en de warenmarkt. Wij zullen u hierover nader 
informeren. 
  
De horeca heeft ook verzocht om de verruiming van de terrassen financieel op 



 

dezelfde wijze te berekenen als hoe dat in 2020 en 2021 is gedaan. Consequentie  
van het verzoek is dat het tarief per vierkante meter daalt.  Daarvoor is 
een aanpassing van de verordening nodig en dus ook een raadsbesluit. Wij komen 
daar in het eerste kwartaal van 2022 bij u op terug met een voorstel. 
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